
 
ZPRÁVA O ČINNOSTI VV ZA ROK 2024 

 
Dovoluji si Valné hromadě předložit zprávu o činnosti VV PKAS v období 2024. 
Letos se scházíme v období před volební VH ČAS a také naše VH je volební. Letošní novinkou je, že 
dle nově schválených stanov ČAS volíme oproti minulosti samostatně i místopředsedu KAS. Tedy 
aktuální volba je na pozice členů VV, místopředsedy, předsedy KAS a revizora. 
 
V roce 2024  VV  PKAS  pracoval ve složení: 
Petr Konop  předseda  
Josef Pšajdl  místopředseda a úsek STK  
Miroslav Neuvirt sekretář a zároveň manažer oblasti 
Jiří Bastl  hospodář              
Zdeněk Šilhánek   činnost na úseku mládeže a přeshraniční spolupráce 
Denisa Benešová atletika dětí a žactva 
Roman Sladký  atletika mimo dráhu  
Erna Linhartová úsek rozhodčích  
Adriana Ujkanovičová  atletika dětí, mládeže a finanční žádosti 
 
V průběhu roku s VV aktivně a zodpovědně spolupracovala Kateřina Maršálková, která má na 
starost webové stránky naší organizace a propagaci atletiky mezi mládeží. Našich jednání se vždy 
pravidelně účastnil revizor oblasti pan Jan Ledvina. 
 
Chtěl bych při této příležitosti všem členům VV velmi poděkovat za jejich práci, kterou provádějí 
pro krajské atletické hnutí zdarma, případně za odměnu spíše symbolickou. 
 
VV se na svých schůzích především zabýval přípravou krajských atletických soutěží, a to jak 
jednotlivců, tak družstev. Koordinací, zajištěním a také následným hodnocením těchto akcí. Nemalá 
pozornost byla také věnována ekonomické problematice krajské atletiky. VV se snaží hospodařit 
vyrovnaně, V loňském roce se to podařilo opět s mírným ziskem. Výnosy činily 1 511 541 Kč a 
náklady 1 466 203 Kč.  Zisk tedy činil 45 338 Kč.  Podrobnosti spolu s rozpočtem na rok 2024 vám 
předloží hospodář KASu pan Bastl.   
 
Ve spolupráci s kluby Plz. kraje se nám podařilo uspořádat a ekonomicky zabezpečit všechny 
mistrovské soutěže od ml. žactva po dospělé, a to včetně OM v krosu a halových mistrovství.  Také 
tady patří dík klubům, které se aktivně podílejí na zabezpečení krajských soutěží. V tomto směru 
stále intenzivně spolupracujeme s KKAS, některé soutěže pořádáme společně a odbývají se i na 
stadionech Karlovarského kraje.    
 
Na podporu krajských soutěží se nám opět i v loňském roce podařilo získat mimořádnou 
dvěstětisícovou dotaci od KÚ Plz. kraje.  Jen pro vaši představu OMJ v hale žactva a pak i dospělých, 
kterou organizujeme v areálu pražské Stromovky, vyjde na více než 100 tisíc kč, samozřejmě každé 
jednotlivé mistrovství. Bohužel, jako krajský orgán nemůžeme žádat o grantové finanční 
prostředky ani u KÚ ani u NSA, jak si možná někdo naivně myslí. Na letošní rok máme také 
domluvenou podporu našich soutěží od stavební firmy VYSSPA, která se zabývá výrobou a instalací 
sportovních povrchů a to v řádu desetitisíců korun. 
 
 
KAS mj. organizoval a ekonomicky podporoval i Běžecký pohár mládeže, kterého se v 10 závodech 



zúčastnilo 1926 běžců rozdělených do 12 ti dětských, žákovských a dorosteneckých kategorií. 
V roce 2025 bude BP opět probíhat a to již po šestnácté a soutěžní okruh tentokrát obsahuje 9 
závodů. Běžecká soutěž s takovou tradicí jakou máme my je v rámci republiky výjimkou a vzorně se 
o tuto celoroční záležitost stará člen VV pan Roman Sladký. 
 
V loňském roce jsme také pořádali, tak jak je naší povinností, školení a doškolení rozhodčích a také 
školení trenérů žactva a přípravek.  
 
V naší oblasti také v loňském roce působila 4 střediska SpS, a to v 2 x v Plzni u Škody Plzeň a Sokola 
Petřín a dále ve Stříbře a Domažlicích. U AK Škoda Plzeň je ustanovena AA, která podporuje atlety 
kategorií dorostu a juniorů na místo SCM a také kategorii atletů 19-23let. 
 
V lednu letošního roku v prostředí sálu Elektro učiliště ve Skvrnanech proběhlo vyhlášení ankety 
Atlet roku Plzeňského kraj za rok 2024 a to za účasti medailistů z M ČR, reprezentantů,  hejtmana 
Plz. kraje a dalších významných krajských osobností. Našemu vyhlášení věnovala poměrně velkou 
pozornost televize ZAK, Český rozhlas Plzeň, což také slouží k propagaci atletiky mezi obyvateli 
kraje. 
   
Vyhlášení nejlepších atletů předcházelo i vyhlášení zmíněného BP a to tradičně za 100% účasti 
malých závodníků. Obě tyto akce KAS ekonomicky zajišťuje z vlastních zdrojů.  
 
Chci vás také informovat o tom, že v konci roku 2024 jsme měli v našem KASu 20 klubů a jeden 
atletický kroužek na Železné Rudě.   
 U ČAS na konci loňského roku bylo evidováno 4127 atletů z toho 3151 registrovanych.   
 
Členská základna nám sice mírně stoupla, ale tak jako nikde, ani v našem kraji není vše ideální. Na 
jedné straně tady máme velmi štědře dotovanou AA při SkPlz, která má možnost zaměstnávat 
několik profesionálních pracovníků a na druhé straně, stále pracují menší a malé kluby které se 
snaží provozovat atletiku pouze na bázi čistých amatérů. Při dnešní narůstající administrativní 
náročnosti s vedením klubu a při stárnoucí garnituře funkcionářů, kteří svoji činnost dělají zdarma 
či za minim odměnu, nevidím situaci úplně optimisticky. V nedávné minulosti nám zanechaly 
činnost 4 oddíly v roce 2024 další klub poměrně s letitou atletickou tradicí.  My si uvědomujeme, že 
je i naší zodpovědností, aby tento trend nadále nepokračoval. KAS se snaží jednat s představiteli  
KÚ a jednání už bylo několik, aby došlo k systémové finanční podpoře klubů, které nám v oblasti 
ještě  aktivně fungují a aby to nebylo jen cestou obligátních krajských  grantů. Atletika by měla být 
podporována v celém kraji, protože jak všichni víme bez široké členské základny nebude ani 
kvalitní atletiky vrcholové, která nás reprezentuje před veřejností a politiky. 
 
Ještě mi dovolte krátkou zmínku k dnešním volbám. KAS předložil klubům jakousi představu týmu 
lidí o kterých se domníváme, že by organizačně i lidsky mohl dobře fungovat. Snažíme se, aby 
člověk, který je ochoten nějakou funkci v tomto uskupení vykonávat, měl na starost oblast, která je 
mu blízká a ve které se i v minulosti osvědčil. Myslím, že by nebylo úplně dobré zvolit osobu, která 
nemá o činnosti VV jakoukoliv představu či ani neví proč do VV chce. Proto prosím volte 
s rozmyslem, oproštěni od osobních antipatií, tak aby VV opět byl smysluplně funkčním orgánem 
ku prospěch atletiky v celé oblasti.  
  
Závěrem chci všem klubům a jejich činovníkům poděkovat za korektní spolupráci s KASem, za vaši 
vstřícnost při zabezpečení krajských soutěží a popřát vám mnoho spokojenosti a radosti v letošní 
atletické sezóně. 



 





ZPRÁVA O KONTROLNÍ ČINNOSTI 

 REVIZORA PKAS ZA ROK 2024 
 

Kontrolní činnost revizora PKAS probíhala průběžně v těchto oblastech: 

 

1. Plnění rozhodnutí valné hromady PKAS 

Úkoly z valné hromada 2024 byly průběžně plněny. 

1. VV PKAS dořešil udělování medailí při krajských soutěžích jednotlivců v jednotlivých      

kategoriích. 

2. VV PKAS projednal a navrhnul pomoc klubům se zdravotním zajištěním závodů, zejména 

materiální vybavení zdravotníka zdravotnickými prostředky. 

3. VV PKAS projednal systém nasazování závodníků do drah v hale v bězích na 200 a 400 m. 

 

2. Soulad rozhodnutí orgánů PKAS se stanovami a právními předpisy ČAS 

VV PKAS zajišťoval krajské atletické soutěže, výchovu a vzdělávání trenérů a rozhodčích, 

spolupracoval v systému přípravy talentované mládeže, zajišťoval prostředky na provoz a 

činnost formou plnění hospodářských smluv s ČAS a využitím grantů Plzeňského kraje. VV 

PKAS průběžně vyhodnocoval jednotlivé akce a přijímal případná nápravná opatření. VV 

PKAS projednával na svých zasedáních zprávy předsedy a hospodáře a jednotlivých členů 

VV. VV projednával také podněty jednotlivých oddílů, případně jednotlivých členů svazu a 

krajského manažera. Všechny podněty byly řádně projednány a schválené závěry byly 

publikovány v zápisech z jednání VV PKAS nebo přímo předány jednotlivým navrhovatelům. 

Z jednání VV PKAS byly pořizovány zápisy s uloženými úkoly jednotlivým členům výboru, 

včetně termínů plnění. Zápisy z jednání byly řádně a včas zasílány členům výboru, oddílům a 

na ČAS. Jednání vždy probíhala v souladu se stanovami a předpisy ČAS.  

 

3. Hospodaření s majetkem a finančními prostředky PKAS 

Provedl jsem kontrolu účetnictví, které je uloženo v Daňové kanceláři pana Ing. Radka Bílého 

v Plzni, Rooseveltova 8. Kontrolované období byl rok 2024. Součástí kontroly bylo uzavřené 

účetnictví za rok 2024, včetně daňového přiznání. Kontrolu jsem provedl po jednotlivých 

dokladech, kdy jsem kontroloval formální a věcnou správnost současně s hodnocením 

hospodárnosti a účelnosti vynaložených prostředků. Kontrolovány byly pokladní doklady 

výdajové a příjmové. Dále byly kontrolovány faktury přijaté a faktury vydané. Uvedené 

faktury byly dále porovnány s výpisy z účtu 171786781/0300. Daňové přiznání bylo řádně 

vyplněno a odevzdáno na FÚ. V účetnictví nebyly zjištěny žádné nedostatky ať už z pohledu 

věcného, formálního ani hospodárnosti. Celkové náklady hospodaření byly 1 466 t. Kč. 

Výnosy dosáhly částky 1 511 t. Kč. Hospodářský výsledek byl tedy kladný, 45 t. Kč. Peněžní 

prostředky na účtu a v pokladně byly k 31.12.2024 477 t. Kč. Tato finanční rezerva pro rok 

2025 je v přibližně stejné výši jako v předchozích letech. 



 

4. Plnění rozpočtového záměru a rozpočtu PKAS 

PKAS hospodaří na základě předběžného rozpočtu s pravidelnou kontrolou příjmů a výdajů 

při zasedáních VV PKAS. Za minulá období si PKAS vytvořil finanční rezervu, aby byly 

zajištěny úkoly v požadovaném rozsahu i při případných dočasných výpadcích plnění 

rozpočtu. 

 

5. Hospodaření PKAS s prostředky poskytnutými ze státního rozpočtu a ČAS 

Prostředky získané z ČAS a Plzeňského kraje byly řádně vyúčtovány a použity v souladu 

s uzavřenými smlouvami. Smlouvy, doklady a vyúčtování smluv jsou součástí účetnictví. 

 

 

V Domažlicích 18.3. 2025 

 

 

 

Ing. Jan Ledvina 

  revizor PKAS 



U S N E S E N Í 
 z valné hromady Plzeňského krajského atletického svazu 

konané dne 20. 3. 2025 v Plzni 
 

 

1. VH schvaluje navržený program zasedání. 

2. VH zvolila předsedajícího pana Romana Sladkého 

3. VH zkrátila dobu příspěvků kandidátů na 3 minuty 

4. VH zvolila skrutátory Zdeňka Šilhánka, Martina Pivoňku 

5. VH zvolila členy mandátové komise Miroslava Neuvirta, Ivu Rochovou, Miroslavu 

Sukovou 

6. VH zvolila členy návrhové komise Jana Ledvinu, Kateřinu Maršálkovou, Vlastimila 

Šroubka ml. 

7. VH zvolila členy volební komise Alexandra Matulku, Ivana Hubáčka, Adrianu 

Ujkanovičovou 

8. VH bere na vědomí zprávu mandátové komise 

9. VH bere na vědomí zprávu o činnosti KAS a VV KAS za období 2024 

10. VH bere na vědomí zprávu hospodáře za rok 2024 a návrh rozpočtu na rok 2025 

11. VH schvaluje účetní uzávěrku za rok 2024 

12. VH bere na vědomí zprávu revizora KAS 

13. VH schvaluje funkční období VV na čtyři roky, přičemž volební valná hromada musí 

proběhnout do 31.12.2029 

14. VH zvolila předsedou PKAS pana Miloslava Plašila 

15. VH zvolila místopředsedou PKAS pana Zdeňka Šilhánka 

16. VH zvolila členy VV PKAS Jiřího Kadlu, Kateřinu Maršálkovou, Martina Nedbala, 

Miroslava Neuvirta, Martina Pivoňku, Ivu Rochovou, Davida Sekeráka 

17. VH zvolila revizora PKAS pana Alexandra Matulku 

18. VH zvolila delegáty na VH ČAS: Bastl Jiří, Brožík Ondřej, Cihlář František, Forster 

Zdeněk, Kadla Jiří, Konop Petr, Kovalský Pavel, Sekerák David, Šilhánek Zdeněk, 

Šroubek Vlastimil ml., náhradník Březina Jiří 

19. VH bere na vědomí zprávu předsedy ČAS pana Varhaníka  

 

 

 

Usnesení bylo přijato. 

 

 

 

 

V Plzni dne 20. března 2025 

 

 

Zapsal:  


